
Záznam z porady Grémia CEITEC 

 

Datum a místo konání: 1. listopadu 2012 v 10:00, Ekonomická zasedací místnost RMU 

 

Přítomni:  

Vedení RMU: prof. MUDr. Martin Bareš, Ph.D., Ing. Michal Sellner 

CEITEC: prof. RNDr. Jaroslav Koča, DrSc., MUDr. Jiří Deml, Ing. Eva Kupsová, M.Sc., Ing. 

Michal Marcolla, Mgr. Martina Pokorná, Ph.D., Ing. Eliška Pudová 

LF: Prof. MUDr. Jiří Mayer, CSc., Ing. Blanka Sochorová 

PřF: RNDr. Mgr. Daniela Dvorská, doc. RNDr. Milan Gelnar, CSc. 

OPR RMU: Mgr. Alena Mezlíková, Ing. Jiří Foltýn, Ing. Tereza Šrámková 

 

Na úvod jednání přivítal pror. Bareš MUDr. Demla, který je novým operačním ředitelem CEITEC 

CŘS. 

 

1. Kontrola zápisu z minulého jednání 

 Nikdo z přítomných neměl k zápisu připomínky. 

 

2. Pravidla rozdělování finančních prostředků jednotlivým Centrům v roce 2013 

 Pravidla byla diskutována na minulém setkání Grémia. Tajemnice LF se dotázala, zda byly 

připomínky zapracovány. Prof. Koča informoval, že byla odstraněna horní hranice 110 % 

v článku č. 6 a dále byly odstraněny formální nedostatky Pravidel. O výsledné podobě 

Pravidel rozhodovalo Kolegium ředitele. 

 Závěrečný písemný dokument členové Grémia neobdrželi, tudíž bod č. 2 nemohli 

adekvátně projednat.  

 Dr. Pokorná informovala, že interní dohody uzavřené mezi některými ústavy PřF a 

CEITEC MU jsou na Právním odboru RMU a budou odeslány děkanovi fakulty. 

 Koordinátorům budou rozeslána modelová data rozpočtu na rok 2013 (obdobně jako jsou 

posílána tajemníkům modelová čísla rozpočtu MU). 

 MUDr. Deml uvedl na zvážení, zdali je vhodným časovým obdobím kalendářní rok. Bylo 

by podle něj možné určit i jiné období. 

 Tajemnice LF vznesla dotaz, jaký je podíl Center na start-up grantu – viz článek č. 5 

Pravidel. Prof. Koča odpověděl, že nové skupiny mají podíl ve výši 75 mil. Kč, stávající 

skupiny 144 mil. Kč a motivační systém je 40 mil. Kč, přičemž prof. Koča předpokládá, že 

motivační systém bude v budoucnu o něco navýšen (nyní činí 10 % rozpočtu). 

 Pror. Bareš konstatoval, že dle informací od tří vedoucích výzkumných programů (prof. 

Brázdil, prof. Humlíček, prof. Pospíšilová) stále chybí projednaná a schválená Pravidla 

rozpočtu  CEITEC MU, což působí zásadní potíže pro plánování rozpočtu a fungování jimi 

vedených výzkumných programů. Prof. Koča argumentoval, že Pravidla byla projednána 

na Kolegiu ředitele CEITEC MU dne 30. 10. 2012. Pror. Bareš tedy požádal o vyjasnění 

těchto protichůdných informací a požaduje předložení konečné verze materiálu 

obsahujícího pravidla rozdělování finančních prostředků v rozsahu zvyklém na MU do 7 

dnů, aby bylo možné předložit panu rektorovi jako součást rozpočtu MU pro rok 2013. 

Vzhledem k termínové urgenci je možné se sejít při nejasnostech mimo pravidelné setkání 

Grémia CEITEC MU. Současně pror. Bareš uvedl, že v rámci organizačního řádu MU bude 

třeba blíže specifikovat roli Grémia CEITEC MU při absenci kontrolního mechanismu, 

který na fakultách vytváří akademický senát.  

 

3. Detailní dělení start-up grantu 

 Prof. Koča seznámil přítomné s tabulkou zachycující rozdělení start-up grantu, představil 

též jednotlivé výzkumné skupiny a jejich GL. Ovšem v tabulce nebyla obsažena data za 

jednotlivé výzkumné skupiny, tzn. kolik konkrétně daná skupina čerpá z OP VaVpI a kolik 



z OP VK. Pror. Bareš považuje prezentovaná data za velmi obecná, v některých částech 

zcela absentní, znemožňující rozbor jednotlivých položek v rozsahu běžném a standardním 

na MU a v této podobě je nemůže dále prezentovat panu rektorovi a kvestorovi při 

sestavování rozpočtu MU pro rok 2013. Je potřebné upozornit, že pravidla hospodaření a 

pravidla pro sestavení rozpočtu CEITEC jsou důležitá jako významný vstup do pravidel 

hospodaření a pravidel sestavení rozpočtu MU. Pokud nebudou vyjasněna do konce 

listopadu, vzniká situace, která z hlediska hospodaření a sestavování rozpočtu fakult i MU 

neumožňuje provést rozdělení institucionální podpory mezi fakultami a CEITEC MU, což 

může vést k diskuzi a řešení dle Pravidel hospodaření. 

 Dle prof. Kočy jsou to citlivé údaje, které nechce všeobecně zveřejňovat, ale je ochoten je 

sdělit vedení MU (jmenovitě prorektorovi pro rozvoj) v užším jednání. Pro ostatní přítomné 

je tento postup zcela nestandardní, vyjadřuje elementární nedůvěru v členy Grémia 

CEITEC MU a shodli se na tom, že data musí být zveřejněna (přinejmenším členům 

Grémia), což rozhodně přispěje k vyšší transparentnosti a sníží se tím prostor pro případné 

spekulace (postupně vyjádřeno pror. Barešem, operačním ředitelem dr. Demlem, děkanem 

Mayerem, proděkanem Gelnarem, tajemnicemi PřF i LF, Ing. Sellnerem). 

 Opakované a doložitelné výzvy k řediteli Kočovi dle zápisů z Grémií CEITEC MU nebyla 

naplněna. Pror. Bareš požaduje doplnění tabulky o chybějící údaje a zaslání na jeho adresu 

do 7 dnů, čímž bude teprve bod programu č. 3 splněn. Dále se v této věci bude intenzivně 

jednat (i dle Pravidel hospodaření).  

 

4. Řešení RIV a dělení institucionální podpory mezi CEITEC MU a LF 

 Pror. Bareš se dotázal, zda proběhla jednání mezi děkanem LF a ředitelem CEITEC MU 

v tomto bodě – vzhledem k negativní odpovědi předloží svůj návrh řešení na rozdělení 

institucionální podpory mezi CEITEC MU a LF na vedení MU. Institucionální podpora 

bude rozdělena dle úvazků. Řešení bude platné pro rok 2013.  

 

5. Monitorovací indikátory 

 Ing. Kupsová informovala členy Grémia, že CŘS již zahájilo jednání s MŠMT ohledně 

výše jednotlivých monitorovacích indikátorů. MŠMT nahlíží na projekt jako na celek, a ne 

za jednotlivé partnery. Koordinací jednání v této věci je pověřeno CŘS. 

 Souhrnné požadavky na změny, včetně jejich detailního zdůvodnění, a harmonogram zaslat 

pror. Barešovi. Předpokládá se, že podklady budou sesbírány do konce listopadu. 

 

6. Vědecká rada CEITEC MU 

 Reakce na dopis, který obdržel pror. Bareš od prof. Brázdila a prof. Pospíšilové ohledně 

neinformovanosti o rozdělení SUG novým výzkumným skupinám. Vedení CEITEC MU se 

ovšem o tomto dopise dozvědělo až na samotném setkání Grémia. Nejprve bude nutné vést 

vnitřní jednání, až poté bude projednáno Grémiem.  

 Prof. Koča předpokládá, že by návrh vědecké rady mohl být předložen na začátku příštího 

roku. Proděkan Gelnar vznesl požadavek konzultovat složení VR s děkanem fakulty. 

Ředitel Koča uvedl, že v této věci nevidí problém. 

 

 Školka CEITEC 

 Ing. Pudová, jež má na starosti celkovou koordinaci ve věci školky, prezentovala aktuální 

otázky týkající se jejího vzniku. 

 MU bude zprostředkovatel, nikoliv provozovatel školky. 

 Školka bude muset být schopna celoročního provozu a umístění dětí ve věku 18 měsíců – 6 

let.  

 Je nutné stanovit: zda půjde o anglickou (certifikovanou) školku, nebo o školku s výukou 

angličtiny a dále vymezit příspěvek zaměstnavatele. 



 Firma A+ nabídla předělání dvou bytů na školku, ale zde by bylo možné umístění pouze 15 

dětí. Bude osloveno více potenciálních provozovatelů, aby byl mj. vyvinut tlak na nižší 

cenu. 

 Tajemnice PřF upozornila, že bude potřeba provést demografickou analýzu a CBA, aby 

nedošlo k tomu, že školka bude za pár let nevyužitá. MU ale za provoz školky nebude 

zodpovídat, bude pouze zprostředkovatel. 

 

 Zpráva o setkání mezinárodní koordinační rady CEITEC ze dne 18. 10. 2012 

 Pror. Bareš informoval o setkání mezinárodní koordinační rady CEITEC, diskutovala se 

především první vědecká evaluace a její implementace a změny ve vedení CEITEC (nástup 

výkonného ředitele, operačního ředitele a jednání o nástupu vědeckého ředitele). Bod 

jednání o rozpočtu CŘS CEITEC byl na žádost rektora MU a VUT stažen z programu – 

bude se řešit až po nástupu nového výkonného ředitele CEITEC CŘS (předpokládaný 

termín projednání rozpočtu CEITEC CŘS konec listopadu/začátek prosince 2012). 

 

 Různé 

 Pror. Bareš žádá o zasílání materiálů k zasedání Grémia předem, a to vždy nejpozději 

předcházející pátek do 12 hodin. 

 MUDr. Deml vyzval přítomné, aby se neváhali na něj obracet v případě jakýchkoliv dotazů 

či problémů. 

 

 

Předpokládaný termín příští porady Grémia: čtvrtek 10. ledna 2013, 13:00 – 14:30. Podkladové 

materiály pro příští Grémium by tak měly být zaslány do 4. ledna. 

 

 

Zapsala: Ing. Tereza Šrámková 

Schválil: pror. Bareš 


